

PENGARUH MERE *REINFORCEMENT* TERHADAP MOTIVASI BELAJAR PESERTA DIDIK

(Panilitian *Quasi Eksperimen* Kelas IV SD Kecamatan Batununggal)

Ku

Dio Hafyar Putra

155060174

ABSTRAK

Panaliti ieu ditujukeun pikeun nangtukeun kumaha pangaruh méré *reinforcement* ka motivasi diajar siswa. *reinforcement* dibagi jadi dua nyaéta *reward* sareng *punishment*. Pikeun masihan *reward* tiasa nyayogikeun *reward* verbal sareng *reward nonvebal*. Sedengkeun pikeun *punishment* dina bentuk teguran sareng deduksi titik. Tina panaliti ieu peneliti ngagunakeun kuasi ékspérimén anu deasinna nyaeta *Nonequivalent Control Group*. Dina ngamangpaatkeun metode, sampel henteu dipilih sacara acak, dina pangajaran ieu aya kelas ékspérimén sareng kontrol. Kelas ékspérimén anu ngagunakeun metode *reinforcement* samentawis pikeun kelas kontrol henteu nganggo *reinforcement*. Panaliti ieu dilakukeun di 5 sakola dasar di Kecamatan Batununggal, nyaéta MIS Darul Hidayah, SDN 219 Babakan Jati, SDN 145 Binong Jati, SDN 028 Gumuruh, sareng SDN 220 Gumuruh. Alat anu dianggo dina ieu pangajaran nyaéta ngagunakeun angket. kalayan patarosan diturunkeun tina indikasi motivasi diajar numutkeun Hamzah B. Uno, nyaéta 1) Ayana kahayang sareng kahayang pikeun sukses, 2) Aya dorongan sareng kabutuhan dina diajar. 3) Aya harepan sareng cita-cita di hareup, 4) Aya apresiasi dina diajar, 5) Aya kagiatan anu pikaresepeun dina diajar 6) Aya lingkungan belajar anu kondusif. Skala anu digunakeun dina ieu pangajaran ngagunakeun Guttman. Sangkan yén téhnik analisis data ngagunakeun uji validitas sareng uji reliabilitas (richardkuderson21). Sedengkeun pikeun uji data hipotesis ngagunakeun Spearman. Dina nguji hipotesis dina panalungtikan tiasa disimpulkeun yén efek *reinforcement* ka motivasi diajar siswa di kelas ékspérimén gaduh pangaruh anu signifikan. Kusabab data panaliti nunjukkeun ka 5 SD nampi data > 0.50 , hartosna aya pangaruh antara variabel X sareng Y. Béda ti kelas kontrol anu teu aya pangaruh antara variabel X sareng Y sabab data < 0.50 , anu hartosna teu aya pangaruh antara variabel X sareng Y.

Kecap Konci: *Reinforcement*, Motivasi Diajar